



جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

السيرة الذاتية لـ د / حورية عبد الرقيب طاهر الصبري

البيانات باللغة العربية		البيانات باللغة الإنجليزية	
المعلومات الشخصية	الاسم: حورية عبد الرقيب طاهر الصبري الدرجة العلمية: أستاذ مساعد الكلية: العلوم الطبية والتطبيقية التخصص الدقيق: احياء كيمياء القسم العلمي: مناهج وطرق تدريس العلوم الايمل: houriaalsabri@21umas.edu.ye	Personal Information	Name: Houria Al-sabri Academic Degree: Assistant Professor - Specialty: Biology Chemistry Faculty: Medical Sciences Department: Science Teaching Methods and Approaches E-mail: houriaalsabri@21umas.edu.ye
	المواقع الاكاديمية والبحثية	Academic & Research websites	- Google Scholar: https://scholar.google.com/citations?hl=ar&user=G8IR4XEAAAJ&view_op=list_works&gmla= - ORCID: https://orcid.org/0009-0009-0827-8182
الخبرات المهنية والاكاديمية	- نائب عميد كلية العلوم الطبية والتمريض العالي لشئون الطلاب ونائب عميد كلية التمريض العالي لشئون الجودة سابقا في جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية	Professional Experiences:	- Deputy Dean of the College of Medical Sciences and Higher Nursing for Student Affairs and formerly Deputy Dean of the Higher College of Nursing for Quality Affairs at 21 September University for Medical and Applied Sciences - Expert in the field of quality



جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

	- Experience in teaching - Experience in authoring training manuals - National trainer - Expert in program and academic course description - Experience in evaluating master's and doctoral theses - Experience in preparing and supervising graduation research... and more	- خبير في مجال الجودة - خبرة في مجال التدريس - خبرة في مجال تأليف الأدلة التدريبية - مدرب وطني - خبير توصيف برامج ومقررات أكاديمية - خبرة في مجال تحكيم رسائل الماجستير والدكتوراة - خبرة في مجال الاعداد والاشراف على أبحاث التخرج..... وغيرها	
Education	• PhD - University of Sana'a - Yemen 2018 Science Curricula and Teaching Methods • Master's - University of Sana'a 2007 In the application of classroom activities for the science course. • Bachelor's: Biology and Chemistry - University of Sana'a	• درجة الدكتوراة- جامعة صنعاء- اليمن 2018م - في مناهج العلوم وطرائق التدريس • ماجستير جامعة صنعاء 2007م - في تطبيق الأنشطة الصفية لمقرر العلوم . • بكالوريوس: احياء كيمياء – جامعة صنعاء	التعليم



Personal Skills	Ability to: Writing, evaluating, and reviewing scientific research Supervision Reading and exploring - Communicating effectively - Teamwork - Negotiation - Problem-solving - Making the right decisions	القدرة على : على كتابة الأبحاث العلمية وتقييمها ومراجعتها الإشراف القراءة والإطلاع. - الاتصال والتواصل بطريقة فعالة - العمل الجماعي - التفاوض - حل المشكلات - اتخاذ القرارات الصائبة	المهارات الشخصية
Professional Affiliations	Member of the editorial team of the scientific journal for sciences, member of the judging committee for the Humanities Journal at Sana'a University. Member of the scientific research review team at 21 September University for Medical and Applied Sciences.	عضو فريق تحرير المجلة العلمية للعلوم عضو في لجنة التحكيم تحكيم مجلة العلوم الإنسانية جامعة صنعاء. عضو فريق تحكيم الأبحاث العلمية بجامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية	الانتماءات المهنية
Practical experiences	- Teaching and evaluation in light of the outcomes of academic courses and programmers - Description of study programs and courses - Conducting a programmatic and institutional self-evaluation process - Preparing training manuals at the Quality Center, Sana'a University - Preparing guides in the field of	- تدريس وتقييم على ضوء مخرجات المقررات والبرامج الأكاديمية - توصيف برامج ومقررات دراسة - اجراء عملية التقييم الذاتي البرامجي والمؤسسي - اعداد الأدلة التدريبية في مركز الجودة جامعة	الخبرات العملية



جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

	education, training and working with several organizations - Field research - Training doctors on self-evaluation procedures in each of the following (coordinator of the College of Science, Sana'a University - training academic staff on the verse description of programs and courses in the College of Agriculture, Commerce and Information) - Working at the University of 21 as Vice Dean of the College of Nursing and Deputy Dean of the Quality Center - Training in the field of human development - Working at Queen Arwa University in the field of quality - Working with the Academic Accreditation Council as a member in the preparations of the National Qualifications Framework project in the national project. - Working with the College of Medicine, Sana'a University, in the W F M E workshop program - Details of the description of the pharmacy and laboratory programs at Hadara University - Description of many courses	صنعاء - اعداد ادلة في مجال التعليم والتدريب والعمل مع عدة منظمات - البحث الميداني. - تدريب الدكاترة على اجراء عملية التقييم الذاتي في كل من (منسق كلية العلوم جامعة صنعاء-تدريب الكادر الأكاديمي على الية توصيف البرامج والمقررات في كلية الزراعة والتجارة والاعلام) - العمل في جامعة 21 نائب عميد كلية التمريض ونائب عميد مركز الجودة - التدريب في مجال التنمية البشرية - العمل في جامعة الملكة اروى في مجال الجودة - العمل مع مجلس الاعتماد الاكاديمي كعضو في اعداد مشروع الاطار الوطني للمؤهلات وفي مشروع الرؤية الوطنية.	
--	--	---	--



جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

- Training Jouf University doctors on characterization - Teaching the Research Methodology course for students of the Higher Nursing College - Teaching Methods for Nursing College students - Teaching skills for medical students - Teaching the Communication Skills course for Nursing College students - Teaching the Medical Sociology course for Nursing College students. - Advanced Nursing Program and its Courses - Master's Program in Critical Care - Cardiac Perfusion Program - Women's and Newborn Nursing - Anesthesia Program for the College of Medical Sciences - Master's Program in Agricultural Economics. - In the Faculty of Medicine - Teaching the Communication Skills course for nursing students - Teaching the Medical Sociology course for nursing students .	- العمل مع كلية الطب جامعة صنعاء في برنامج ورشة w f m e - مراجعة توصيف برامج الصيدلة والمختبرات جامعة الحضارة - توصيف كثير من المقررات الدراسية - تدريب دكاترة جامعة الجوف على التوصيف - تدريس المقرر البحث العلمي-لطلاب كلية التمريض العالي - طرق التدريس لطلاب كلية التمريض - مهارات التعليم لطلاب كلية الطب - تدريس مقرر مهارات الاتصال والتواصل لطلاب كلية التمريض - تدريس مقرر علم الاجتماع الطبي لطلاب كلية التمريض
---	--



جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

Experience and skills in the field of development and quality assurance	- <u>Workshops I participated in:</u> - Participated in the programmatic and institutional evaluation workshop for the colleges of Sana'a University - Participated in the program self-evaluation workshops for September 21 University of Medical and Applied Sciences - Program Description: - Participated in describing programs and courses for: - Advanced Nursing Program and its courses - Master's program in Critical Care - Cardiac Perfusion Program - Women and Newborn Nursing - Anesthesia Program for the College of Medical Sciences - Master's program in Agricultural Economics - Preparing course reports - Participated in the launch of all programs at September 21 University of Medical and Applied Sciences - Participated in all workshops organized by September 21 University - Participated in all conferences organized by September 21 University of Medical and Applied Sciences	الورش التي شاركت فيها: - المشاركة في ورشة التقييم البرامجي والمؤسسي لكليات جامعة صنعاء - المشاركة في ورش التقييم الذاتي البرامجي لجامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية. - المشاركة في توصيف البرامج ومقررات لكلاً من: - برنامج التمريض العالي ومقرراته - برنامج ماجستير الحالات الحرجة - برنامج التروية القلبية - تمريض نساء وحديثي الولادة - برنامج التخدير لكلية العلوم الطبية - برنامج ماجستير الاقتصاد الزراعي - في اعداد تقرير المقرر - المشاركة اشهار جميع برامج جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية - المشاركة في جميع الورش التي تقيمها جامعة 21 سبتمبر - المشاركة في جميع المؤتمرات التي تقيمها جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية	الخبرات والمهارات في مجال التطوير وضمان الجودة
Training Courses and Workshops	Training Programs: • Course on Learning Difficulties – from Princess Tharwat College. • Various courses in Psychology and	الدورات الحاصل عليها : • دورة في موضوع صعوبات التعلم – من كلية الأميرة ثروت.	الدورات التدريبية والورش



	Teaching Methods – Educational Strategies – Assessment and Evaluation – Educational Tools and Techniques from the UNESCO Regional Office in Cairo. • Training course for National Team Trainers in (Internet) (PowerPoint). • Course in the program for Combating Violence Against Children and Alternative Educational Methods of Punishment. • Trainer of Trainers course in the Psychological Support Program for addressing psychological trauma caused by the effects of wars. • Training nurses at the University of Science and Technology Hospital in a Self-Development course which took place from 15-8 / 8 / 2005. 2) Training school principals (Part 1-3) for 12 days each part. 3) Training science teachers (Part 2 for grades 4-9) for 12 days. 4) Training classroom teachers (Grades 1-3) for 12 days. 5) Training lab specialists (Part 1) for 12 days. 6) Training focus groups in the advocacy program for working children issues	• دورات عديدة في علم النفس وطرق - استراتيجيات التعليم - القياس والتقويم - الوسائل والتقنيات التعليمية من مكتب اليونسكو الإقليمي بالقاهرة . • دورة تدريب مدربي الفريق الوطني للتدريب في PowerPoint internet • دورة في برنامج مناهضة العنف ضد الأطفال والوسائل التربوية البديلة للعقاب • دورة مدرب مدربي في برنامج الدعم النفسي لمعالجة الصدمات النفسية الناتجة من تأثير الحروب. • تدريب الممرضات بمستشفى جامعة العلوم والتكنولوجيا على دورة تنمية الذات والتي تمت خلال الفترة 8-15 / 8 / 2005م . • تدريب مدراء المدارس ج1-ج2-ج3 لمدة 12 يوم لكل جزء . • تدريب معلمي مادة العلوم (4-9) الجزء الثاني لمدة 12 يوم . • (تدريب معلمي الصفوف) 1-3) لمدة 12 يوم . • (تدريب مختصي المختبرات ج1 لمدة 12 يوم • (تدريب المجموعات البؤرية في برنامج المناصرة لقضايا المرأة العاملة في قطاع التعليم / محافظة تعز و عدة دورات أخرى .	
--	---	---	--



جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

	in the education sector / Taiz Governorate, and several other courses.		
Publications	Research and scientific papers: Research and Scientific Papers: - Standards of Scientific Research Journal of Sana'a University - Research in the Journal of Dhamar University (The Effectiveness of Teaching the Family Education Course in Developing Emotional Intelligence and Life Skills) Issue 19	الأبحاث والأوراق العلمية: - مقاس معايير البحث العلمي مجلة جامعة صنعاء - بحث مجلة جامعة ذمار (فاعلية تدريس مقرر التربية الاسرية لتنمية الذكاء الوجداني ومهارات الحياة) العدد 19	الأبحاث المنشورة
Scientific Conferences	Member of the Preparatory Committee for the Second Cardiology Scientific Conference of 21 September University - Faculty of Medicine. I also participated in many scientific conferences, the most recent of which was: The Fifth Yemeni Conference on Neurosurgery and Spine, held by the Yemeni Society for Neurosurgery and Spine during the period from 11/29-30/2023.	عضو في اللجنة التحضيرية للمؤتمر العلمي الثاني للقلب بجامعة 21 سبتمبر - كلية الطب. كما شاركت في العديد من المؤتمرات العلمية، كان آخرها: المؤتمر اليمني الخامس لجراحة المخ والأعصاب والعمود الفقري، الذي نظمته الجمعية اليمنية لجراحة المخ والأعصاب والعمود الفقري في الفترة من 2023/11/30-29.	المؤتمرات العلمية